
در نامهای به ساداتینژاد عنوان
شـد؛ قیمتگـذاری دسـتوری فـروش
نهادههـای دامـی منجـر بـه کـاهش

واردات میشود

اتحادیه واردکنندگان نهادههای دام و طیور ایران خواستار حذف
قیمتگذاری دستوری نهادههای دامی با توجه به نوسان نرخ ارز نیمایی

برای خرید این اقلام شد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، در متن
نامه این اتحادیه به  سید جوادساداتی نژاد – وزیرجهادکشاورزی –

آمده است:

با عنایت به روند رو به افزایش قیمت ارز نیمایی از ابتدای طرح
آزادسازی نرخ ارز (از حدود کانال ۲۵ هزار تومان تا کانال ۲۸ هزار
تومان روزهای اخیر) و چشم انداز افزایش شیب رشد قیمت ارز نیمایی
در کوتاه مدت، مجددا به استحضار می رساند سیاست قیمتگذاری دستوری
برای فروش نهادههای دامی در داخل کشور در تعارض با روند افزایش
قیمـت ارز در اقتصـاد کشـور بـوده و بـه زودی مـوجب کـاهش واردات

نهادههای دامی خواهد شد.

بنابراین با عنایت به آزادشدن قیمت ارز و رشد نرخ ارز نیمایی
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قطعا حذف قیمتگذاری دستوری برای کالاهای وارداتی نیز اجتناب
ناپذیر و ضروری به نظر می رسد.

لذا از جنابعالی درخواست میشود تدابیر لازم برای تداوم واردات
نهاده توسط بخش خصوصی را از طریق حذف سیاستهای مخل فعالیتهای
اقتصادی در دستور کار فوری مراجع ذیربط قرار داده و از بروز

تبعات منفی وضعیت موجود جلوگیری فرمایید.

سرویس خبری: دام و طیور و آبزیان

منبع: اتحادیه واردکنندگان نهاده های دام وطیور ایران (اوندا)

رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس: ۱۴
کشتی نهاده دام در حال حرکت به

سمت بنادر ایران است

محمدجواد عسگری گفت: ۲۴ کشتی نهاده در لنگرگاهها قرار داشته و در
حال پرداخت دموراژ هستند. همچنین ۱۴ کشتی نهاده در حال حرکت به

سمت بنادر و ۲۰ کشتی در حال بارگیری برای حرکت به ایران داریم.
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به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از تسنیم، محمدجواد عسگری رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی
امروز در مراسم روز ملی دامپزشکی اظهار کرد: به شدت با کمبود
نهادههای دامی در کشور مواجه هستیم و انتقاد شدیدی در این رابطه

وجود دارد که فضا برای ورود این محصولات به کشور قفل شده است.

وی افزود: ۲۴ کشتی در لنگرگاهها قرار داشته و در حال پرداخت
دموراژ هستند و به داخل کشور وارد نمیشوند همچنین ۱۴ کشتی نهاده
در حال حرکت به سمت بنادر و ۲۰ کشتی در حال بارگیری برای حرکت به

ایران داریم.

رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس ادامه داد: اگر مشکلی در قوانین برای
ورود هر چه سریعتر این نهادهها به کشور وجود دارد ما آمادگی
داریم که قوانین را به سرعت اصلاح کنیم تا مشکلی برای تولید کشور

ایجاد نشود.

عسگری افزود: در بودجه سال ۱۴۰۲ نیز آماده همکاری با دستگاههای
مختلف هستیم تا راهکارها و نیازهای اعتباری آنها را دریافت کرده

و در بودجه سال آینده بگنجانیم.

وی اظهار داشت: امیدواریم در برنامه هفتم توسعه در یک برنامه
زمانبندی شده به نتیجه مورد نظر برسیم و تولید کشور رونق گرفته و

به کشورهای همسایه صادرات داشته باشیم.

رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس افزود: بازار خوبی برای مواد غذایی
ایران در کشورهای همسایه وجود دارد که باید از این فرصت استفاده

کنیم.

عسگری تاکید کرد که در حوزه دانشبنیانها در بخش کشاورزی عقب
هستیم بطوریکه شاهد رشد ۴ درصدی هستیم که عدد کمی به حساب میآید
زیرا ظرفیتها و قابلیتهای علمی بالایی در دانشگاهها، بخش کشاورزی،
سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی و مراکز وابسته به وزارت

علوم وجود دارد که از این ظرفیتها استفاده نشده است.

وی تاکید کرد: در برخی از موارد حتی نخواستهایم از این ظرفیتها
بهره ببریم و در برخی موارد نتوانستیم از ظرفیتهای علمی موجود در

بخش کشاورزی به درستی استفاده کنیم.

افزایش حقوق کارمندان وزارت جهاد کشاورزی با طرح دو فوریتی
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چهارشنبه در مجلس بررسی میشود

رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس گفت: طرح دو فوریتی در چهارشنبه این
هفته برای افزایش حقوق کارکنان وزارت جهاد کشاورزی داریم.

عسگری افزود: با توجه به جایگاه امنیت غذایی در کشور باید توجه
بیشتری به پرسنل این وزارتخانه شود.

سرویس خبری: مجلس و دولت

منبع: تسنیم

شرایـط واردات نهادههـای دامـی
ــون ــب ۲۷۰ میلی ــد/ طل اعلام ش
ــدگان از ارز ــورویی واردکنن ی

ترجیحی

بازرس اتحادیه واردکنندگان نهادههای دام و طیور خاطر نشان کرد:
طلب واردکنندههای نهادههای دامی از ارز ۴۲۰۰ تومانی حدود ۲۷۰
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میلیون یورو است آنها محموله را وارد و فروختهاند اما هنوز ارز
آن را دریافت نکردند.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از ایلنا، روند واردات کالاهای اساسی روزانه انجام میشود؛ سوال
اصلی اینجاست که آیا در ترخیص این کالاها در بنادر مشکلی داریم و

چه میزان از کالاهای اساسی در بنادر بلاتکیلف ماندند.

کسری لشگری در پاسخ به این پرسش که چه حجم  از نهادههای دامی
وارداتی در بنادر بلاتکلیف ماندهاند، افزود: درصد محمولههای
بلاتکلیف در خصوص نهاده دامی، قابل توجه نیست و کالاهای بلاتکلیف یا
مشکل اسنادی دارند و یا  کیفیت آنها تایید نشده و باید معدوم

شوند.

این فعال صنفی ادامه داد: کالاها زمانیکه در گمرکات میماند بعد از
یک بازه زمانی به سازمان فروش اموال تملیکی ارجاع داده میشوند و
این سازمان ۲٫۵ درصد کارمزد دریافت میکند تا روند ترخصیص کالاها

را آزاد کند.

به گفته لشگری؛ حدود ۱۰ درصد از کالاهایی که با ارز ۴۲۰۰ تومانی
وارد میشدند در گمرکات بلاتکلیف هستند و منتظر تعیین تکلیف هستند.

وی با بیان اینکه کالاهای جدید طبق اصول مشخصی وارد میشوند که
برای تاجر و گمرک مشکلی ایجاد نمیکند، گفت: عدد طلب واردکنندههای
نهادههای دامی از ارز ۴۲۰۰ تومانی حدود ۲۷۰ میلیون یورو است آنها
محموله را وارد و فروختهاند اما هنوز ارز آن را دریافت نکردند.

بازرس اتحادیه واردکنندگان دام و طیور در پاسخ به این پرسش که
وزیر کشاورزی اعلام کرد که محدودیتی برای واردات نهاده از سوی بخش
خصوصی وجود ندارد و هر تشکل و اتحادیهای میتواند اقدام به واردات
نهاده کند آیا این گفته وزیر را تایید میکنید؟ گفت: وزیر کشاورزی
باور دارد که محدودیتی در واردات نهاده دامی وجود ندارد این در
حالیست که سازمان توسعه تجارت واردات را منوط به ثبت و سابقه
کرده است و شرکتهای که برای نخستین بار میخواهند واردات انجام

دهند سقف ۵۰۰ هزار دلار را در نظر گرفته است.

همچنین در این رابطه مسیح کشاورز دبیر انجمن واردکنندگان برنج در
پاسخ به این پرسش که آیا آماری از برنج خارجی که در بنادر
بلاتکلیف مانده در دست دارید؟ گفت: بخش محدودی از برنج وارداتی
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ممکن است به دلیل تغییر ثبت سفارش گمرکی معطل مانده باشد و در
حال حاضر برنج جزو کالاهای رسوبی نیست.

کشاورز در پاسخ به این پرسش که وزیر کشاورزی اعلام کرد که امسال
ممنوعیتی در واردات برنج خارجی وضع نکردیم ولی طبق توافقی که با
واردکنندگان داشتیم برنج خارجی درفصل برداشت برنج ایرانی توزیع
نمیشود آیا این روند منطقی به نظر میرسد؟ گفت: این سخن سنجیده
نیست چرا یک تاجر سرمایه خود را در انبارها ذخیره نمیکند؛ این
سخن برای آرام کردن نمایندگان شمال کشور طرح شد که ما ممنوعیت را
رفع میکنیم اما در ازای آن یکسری بندها برای واردکنندگان در نظر

میگیریم که به تولید داخلی لطمهای وارد نشود.

وی با بیان اینکه برنج با ارز نیمایی وارد میشود، افزود: در حال
حاضر برنج خارجی تهدیدی برای برنج ایرانی نیست چراکه فاصله
معناداری بین قیمت برنج خارجی و ایرانی وجود ندارد؛ رکود کامل در
بازار برنج داخلی و خارجی به دلیل کاهش توان خرید مردم حاکم شده
است و تا مشکلات اقتصادی مردم حل نشود بازار از این شرایط خارج

نخواهد شد.

سرویس خبری: دام و طیور و آبزیان

منبع: ایلنا

جزییـات واردات نهادههـای دامـی
از بندرامام به کشور
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مدیرکل پشتیبانی امور دام خوزستان با بیان اینکه از ابتدای امسال
تاکنون، یک میلیون و ۶۸۰ هزار تن نهاده دامی وارد بندر امام
خمینی شده است، گفت: چهار فروند کشتی حامل ۲۶۷ هزار تن نهادههای
دامی در مسیر بندر امام خمینی(ره) هستند و به زودی وارد استان

خواهند شد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از ایسنا؛ حمید بدوی با اشاره به تلاش برای تامین نهاده های دامی
مورد نیاز دامداران اظهار کرد: چهار فروند کشتی حامل ۲۶۷ هزار تن
نهادههای دامی در مسیر بندر امام خمینی (ره) هستند و به زودی

وارد استان خواهند شد.

وی افزود: این میزان نهاده دامی شامل کنجاله سویا، ذرت دانه ای و
دانه روغنی سویا هستند که توسط شرکت پشتیبانی امور دام کشور

سفارش و خریداری شده است.

مدیرکل پشتیبانی امور دام خوزستان با بیان اینکه این چهار فروند
کشتی حامل نهادههای دامی در روزهای آینده به لنگرگاه بندر امام
خمینی(ره) وارد خواهند شد، تصریح کرد: در حال حاضر ۱۱ فروند کشتی
حامل ۵۵۹ هزار تن نهاده دامی در لنگرگاه بندر امام خمینی (ره)

هستند و کار تخلیه آن ها در حال انجام است.

بدوی عنوان کرد: از ابتدای امسال تاکنون، یک میلیون و ۶۸۰ هزار
تن نهاده دامی وارد بندر امام خمینی شده و در این بندر تخلیه و

به مراکز مورد نظر حمل شده است.

http://www.agrofoodnews.com


مدیرکل پشتیبانی امور دام خوزستان گفت: واردات نهاده های دامی به
کشور علی رغم مناقشات میان روسیه و اوکراین بدون هیچ مشکلی و طبق
برنامه در حال انجام است تا ذخایر راهبردی وزارت جهاد کشاورزی در

این زمینه تکمیل شود.

سرویس خبری: دام و طیور و آبزیان

منبع: ایسنا

در نشست کمیسیون کشاورزی اتاق
ایـران تشریـح شـد؛ قیمتگـذاری
دسـتوری نهادههـای دامـی، تـامین

غذا را مختل کرده است

اعضای کمیسیون کشاورزی اتاق ایران با انتقاد از قیمتگذاری دستوری
انواع نهادهها و عدم پرداخت مابهالتفاوت آن از سوی دولت به

واردکنندگان خواستار بهروز شدن قیمتها در این حوزه شدند.
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به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از اتاق بازرگانی ایران؛ واردکنندگان نهادههای دامی با اشاره به
وعده اجرا نشده دولت مبنی بر تامین نقدینگی لازم این شرکتها بعد
ــرفکنندگان و ــایت مص ــان حم ــل سازم ــی، تعل ــذف ارز ترجیح از ح
تولیدکنندگان در اعلام قیمت بهروز نهادهها را معضل جدی این بخش
میدانند و در نشست کمیسیون کشاورزی اتاق ایران که با حضور
نایبرئیس کمیسیون کشاورزی مجلس و سرپرست دفتر بازرگانی داخلی
محصولات کشاورزی وزارت کشاورزی برگزار شد، به تشریح این مسئله

پرداختند.

بر اساس آنچه در این نشست عنوان شد، رحمتالله نوروزی، نایب رئیس
کمیسیون کشاورزی از پیگیری چالشهای موجود در نشستی با مسئولان

دولتی مربوطه و نمایندگان بخش خصوصی خبر داد.

بر اساس اظهارات اعضای کمیسیون کشاورزی اتاق ایران یکی از
گرفتاریها بعد از آزادسازی نرخ ارز، اتخاذ سیاستهای تکلیفی در
حوزه نهادههایی است که امروز با ارز نیمایی وارد میشوند و آثار
این تصمیم را روی کاهش واردات این محصولات شاهد هستیم. از یک طرف
قیمت نهادهها همچنان بهروز نشده و از طرفی ارز ترجیحی حذف شده
است. در این وضعیت طبق قانون اگر سیاست قیمتگذاری دستوری پیش
گرفته میشود، باید مابهالتفاوت آن را دولت به واردکننده بپردازد
در غیر این صورت در روند واردات اختلال ایجاد شده و با کمبود در
بازار مواجه میشویم، اتفاقی که امروز افتاده و آسیب آن را در بالا

رفتن مداوم قیمتها میبینیم.

این درحالی است که قیمت این کالاهای وارداتی برای دولت مشخص است
چون شرکت پشتیبانی امور دام همین کالاها را وارد میکند و از

قیمتها آگاهی کامل دارد.

بخش خصوصی از وعده دولت سخن میگوید؛ اینکه قرار بود با آزاد شدن
نرخ ارز به این صنف کمک ریالی کند تا نیاز مالی آنها تامین شود و
این صنف اعتماد کرد و ۲۰ شرکت در اردیبهشت ماه ۲۷۰ میلیون یورو
معادل ۸ هزار میلیارد تومان، نهاده در اختیار دامداران قرار
دادند و قرار بود سه روزه ارز آن تامین شود. از آن زمان تاکنون

هیچکس پاسخگوی این میزان منابع مالی خارج شده از صنف نیست.

نکته دیگری که باید مورد توجه باشد این است که هزینههای واردات
در کنار بهای ارز افزایش پیدا کرده و این طور نیست که فقط ارز از
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۴۲۰۰ تومان به ارز نیمایی افزایش پیدا کرده، بلکه سایر هزینههای
واردات هم بالا رفته است. اگر دولت خواستار مدیریت روند افزایش

قیمتهاست میتواند اجازه افزایش هزینه روند واردات را ندهد.

نبود نقدینگی لازم برای تامین علوفه موردنیاز در مرغداریها موجب
شده تا حدود یک ماه، جوجهریزی تا ۲۰ درصد کاهش پیدا کند و به
اعتقاد فعالان این بخش تداوم این روند یعنی افزایش قیمت مرغ در

ماههای آینده.

مشکل دیگری که در این نشست مورد توجه قرار گرفت دریافت عوارض ۷۰
تومانی به ازای هر کیلو انواع نهاده و محصولاتی چون برنج، دانه
سویا، کنجاله، روغن و غیره از ۲۱ فروردین در گمرک است تا آنجا که
از کلیه کالاهایی که از سال ۱۴۰۰ و با قیمت قبل وارد شده و در
۱۴۰۱ ترخیص شده است این عوارض گرفته شده و این یعنی ۱۲۰۰ میلیارد

تومان هزینه که به بودجه خانوار تحمیل میشود.

در این بین مجید حسنیمقدم، سرپرست دفتر بازرگانی داخلی محصولات
کشاورزی وزارت کشاورزی تصریح کرد: تعیین قیمت به عهده سازمان
حمایت است و تعلل این سازمان، وزارت کشاورزی را مجبور کرد تا
برای امکان تداوم روند واردات پس از حذف ارز ترجیحی، قیمتی را
برای نهادهها اعلام کند. در وزارت کشاورزی عنصر زمان بسیار مهم
است، بنابراین مجبور بودیم منتظر سازمان حمایت نمانیم و قیمتهایی
را تعیین کنیم. با این حال پیگیریها همچنان ادامه دارد و از

سازمان خواستیم تا قیمتهای جدید را اعلام کند.

این مقام مسئول درباره روند پرداخت ۲۷۰ میلیون یورو به شرکتهای
واردکننده نیز گفت: در این رابطه هم استعلام کردیم و هم کمک
خواستیم تا این منابع پرداخت شود. طبق آخرین گزارشها، کارهای

اداری آن انجام شده و امیدواریم در اسرع وقت پرداخت شود.

در ادامه رحمتالله نوروزی، نایب رئیس کمیسیون کشاورزی با نگاه به
تجربیات و دانشی که در کمیسیون کشاورزی اتاق ایران وجود دارد،
حضور و مشارکت اعضا در روند تدوین برنامه هفتم را ضروری خواند و
ضمــن تاکیــد بــر ضــرورت اســتفاده از دیــدگاههای بخــش خصوصــی در
کارگروههای برنامه هفتم، گفت: متاسفانه با وجود اهمیت بالای امنیت
غذایی کشور، متاسفانه روند تولید گوشت مرغ و گوشت قرمز و دیگر
محصولات غذایی دچار افت شده و این تامین غذا در آینده را دچار
خدشه خواهد کرد. این وضعیت نگرانکننده است و در حال پیگیری موضوع



هستیم. 

او از پیگیری موضوعات مطرح شده در این نشست طی جلسهای با حضور
نمایندگان دستگاههای اجرایی و بخش خصوصی در اسرع وقت خبر داد.

سرویس خبری: کشاورزی

منبع: اتاق بازرگانی ایران

عسکری طی نامهای به وزیر جهاد
کشـاورزی؛ سوابـق و مـدارک شرکـت
متعهـد بـه صـادرات دام مـازاد و
ــه ــی ب ــای دام ــامین نهادهه ت

کمیسیون ارسال شود

رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس گفت: با توجه به کم کاریهای شرکت طرف
قرارداد با سازمان تعاون روستایی برای تامین نهادههای دامی و
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صادرات دام مازاد طی نامهای به وزیر جهاد کشاورزی خواستار ارسال
سوابق و مدارک این شرکت و همچنین قرارداد منعقد شده در اسرع وقت

به کمیسیون شدهایم.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از خبرگزاری خانه ملت؛ محمدجواد عسکری رئیس کمیسیون کشاورزی، آب،
منابع طبیعی و محیط زیست مجلس شورای اسلامی در خصوص خرید دام
مازاد و تامین نهاده دامی از سوی سازمانهای ذیربط، گفت: تامین
نهادههای دامی در حال حاضر یکی از اقدامات ضروری و استراتژیک
برای تامین گوشت قرمز و سفید مورد نیاز کشور است و در این زمینه

نباید هیچگونه کوتاهی صورت بگیرد.

نماینده مردم داراب و زرین دشت در مجلس شورای اسلامی، افزود: بر
اساس برخی گزارشهایی که دریافت کرده ایم سازمان تعاون روستایی
اقدام به انعقاد قرارداد با شرکت آریا سهیل به منظور تامین
نهادههای دامی و صادرات دام مازاد کرده اما متاسفانه تا کنون این

شرکت در راستای تعهدات خود اقدامی انجام نداده است.

این نماینده مردم در مجلس یازدهم با اشاره به اینکه در خردادماه
سال جاری متوجه برخی تخلفات احتمالی شرکت آریا سهیل شده بودیم و
در این خصوص به وزیر جهاد کشاورزی تذکراتی داده شد، تصریح کرد:
با توجه به کم کاریهای شرکت طرف قرارداد با سازمان تعاون روستایی
برای تامین نهادههای دامی و صادرات دام مازاد طی نامهای به وزیر
جهاد کشاورزی خواستار ارسال سوابق و مدارک شرکت مذکور و همچنین
قرارداد منعقد شده در اسرع وقت به کمیسیون کشاورزی، آب، منابع

طبیعی و محیط زیست مجلس شدهایم.

عسکری با تاکید بر اینکه هیچگونه کوتاهی در زمینه فراهم سازی
شرایط تولید برای دامداران، مرغداران و کشاورزان پذیرفتنی نیست،
عنوان کرد: تولید گوشت قرمز و گوشت مرغ اهمیت بسیار بالایی دارد و
لازمه تداوم زنجیره تولید آنها تامین به موقع نهاداههای مورد نیاز

با کیفیت است.

سرویس خبری: مجلس و دولت

منبع: خانه ملت
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دسـتور رئیسـی بـرای بررسـی تخلـف
ــای ــالی در واردات نهادهه احتم

دامی

رئیسجمهور به معاون اول و وزیر اطلاعات مأموریت داد بهسرعت موضوع
تخلف احتمالی در واردات نهادههای دامی را بررسی و نتیجه آن را

گزارش کنند.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از تسنیم، در پی انتشار اخباری مبنی بر تخلف احتمالی در واردات
نهادههای دامی، رئیس جمهور به معاون اول و وزیر اطلاعات مأموریت

داد بهسرعت موضوع را بررسی و نتیجه آن را گزارش کنند.

رئیس سازمان بازرسی کشور اخیراً گفت: مردم ۱۱۰۰ میلیارد  تومان
معادل ۵۰۰ هزار تن نهاده دامی از یک شرکت از طریق سامانه بازرگاه

خریداری کردهاند، درحالی که نهادهای وارد کشور نشده است.

سرویس خبری: مجلس و دولت

منبع: تسنیم
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فدراسـیون طیـور کشـور خواسـتار
رســـیدگی بـــه رونـــد واردات

نهادههای دامی شد

فدراسیون طیور طی نامه ای به دستگاههای ذی صلاح کشور خواستار
رسیدگی به روند واردات نهاده دامی توسط یک شرکت و دریافت ریال از
مرغداران و عدم تحویل نهاده که منجر به ایجاد چالش در زنجیره

تامین و تولید مرغ، تخم مرغ و خوراک دام وطیور شده است، شد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از ایسنا؛ در متن نامه فرزاد طلاکش دبیرکل فدراسیون طیور به وزیر
محترم جهاد کشاورزی، رییس سازمان بازرسی کل کشور،  معاون اداره
کل اقتصادی وزارت اطلاعات، معاون اقتصادی سازمان اطلاعات سپاه آمده

است:

ً معمول و بسیار احتراماً به استحضار میرساند برخلاف رویههای کاملا
سختگیرانه وزارت جهاد کشاورزی برای  اهلیت سنجی و صدور مجوز
تخصیص ارز واردات نهاده، متأسفانه یک شرکت که مدارک و اسناد آن
دال بر عدم کمترین صلاحیت فعالیت در حوزه واردات و توزیع نهاده
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های دامی است بهصورت غیر معمول و خارج از رویه های اداری و
اعتباری، جهت دریافت مقدار متنابهی ارز ترجیحی در روزهای آخر عمر
اختصاص این ارز از محل سهمیه ارزی دامدار و مرغدار به بانک مرکزی
معرفی شده و بدون موجودی کالا و حتی بدون اثبات اسناد معتبر دال
بر خریداری محموله از فروشنده خارجی، نسبت به بارگذاری صوری حجم
قابل توجهی ذرت، کنجاله سویا در سامانه بازارگاه و دریافت ریال
از مرغداران نموده و تا کنون به جز مقدار بسیار کمی ذرت، موفق به
انجام تعهدات خود به مرغداران نشده بلکه باعث شده است علاوه بر
حبس مقادیر قابل توجهی از نقدینگی مرغداران که با زحمت فراوان
تهیه و به صورت نقدی در بازارگاه تزریق شده، محموله های سایر
واردکنندگان در انبارهای گمرک خریداری نشده و در نتیجه، هم گردش
مالی واردکنندگان برای تأمین های آینده را دچار چالش نموده و هم
ماندن نهاده ها در انبار، این اقلام را با فساد روبرو کرده و به

منافع ملی کشور لطمه قابل توجهی وارد خواهد کرد.

از آنجائیکه این فدراسیون به عنوان حافظ حقوق اعضای خود اعم از
وارد کننــدگان نهــاده، تولیدکننــدگان گــوشت مــرغ و تخــم مــرغ و
کارخانجات خوراک دام برخود وظیفه پیگیری موضوع تا حصول نتیجه را
فرض میداند لذا تقاضا  دارد پیرو مکاتبات نامبردگان عضو فدراسیون
و ضرورت دریافت پاسخ عملیاتی و اجرایی مناسب برای جلوگیری از
بروز خسارات بیشتر، دستور فرمایند در اسرع وقت نسبت به تعیین
تکلیف این تخلف احتمالی و جایگزینی مناسب آن برای رفع بلاتکلیفی
نهاده های معطل مانده و رسوب شده بخش خصوصی اقدام مقتضی صورت

پذیرد.

سرویس خبریی: دام و طیور و آبزیان

منبع: ایسنا

بــازرس اتحــادیه واردکننــدگان
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ــور: آخرین ــای دام و طی نهادهه
وضعیـت موجـودی نهادههـای دامـی/

ذخایر «جو» مطلوب نیست

کسری لشگری ضمن تشریح آخرین وضعیت موجودی نهاده های دامی گفت:
میزان موجودی جو مطلوب نیست.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از مهر؛ کسری لشکری، بازرس اتحادیه واردکنندگان نهادههای دام و
طیور با اشاره به آخرین وضعیت تأمین نهادههای دامی در کشور گفت:
در حال حاضر در زمینه تأمین ذرت مشکلی وجود ندارد و ذرتی که در
بنادر و گمرکات تخلیه شده بیش از یک میلیون و ٣٠٠ هزار تن است
ضمن اینکه در انبارهای شرکت پشتیبانی امور دام نیز باید مقداری

ذرت وجود داشته باشد.

وی با اشاره به اینکه مقداری ذرت نیز در راه داریم، افزود: با
توجه به اینکه فصل برداشت ذرت برزیل نیز به تازگی آغاز شده و
میتوانیم از این کشور نیز ذرت تأمین کنیم بنابراین چالش زیادی در

این حوزه نخواهیم داشت.

لشکری تاکید کرد که این مسأله منوط بر آن است که دولت سیاستهای
خود را تغییر دهد و برای تنظیم بازار کالاهای اساسی از پتانسیل

بخش خصوصی بهره مناسبی ببرد.
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وی گفت: وضعیت موجودی جو مناسب نیست. در حال حاضر کل موجودی جو
در سراسر کشور زیر ١٠٠ هزار تن است.

لشکری اضافه کرد: تنها خوش شانسی ما آغاز برداشت جو در کشور است
اما هنوز تخمینی از میزان برداشت نداریم با توجه به خشکسالی که

در کشور اتفاق افتاده است.

این فعال صنفی ادامه داد: با این حال محصولی که برداشت میشود
جوابگوی نیاز کشور در چندماهی که به آغاز فصل برداشت کشورهای
صادرکننده از جمله روسیه و برخی کشورهای اروپایی مانده، خواهد

بود.

لشکری اضافه کرد: باید برنامه ریزی و ارز مورد نیاز را فراهم
کنیم تا در زمان برداشت محصولات این کشورها خرید یکسال خود را
انجام دهیم، چون اگر بخواهیم به تناوب خرید کنیم همچنان با مشکل

مواجه خواهیم شد.

وی درباره وضعیت کنجاله سویا نیز با بیان اینکه در این زمینه
تاکید بر واردات دانه است، افزود: با توجه به جنگ روسیه و
اوکراین میزان واردات دانه از این کشور کاهش یافته بنابراین باید
از کشورهای آمریکای لاتین از جمله برزیل و آرژانتین واردات داشته

باشیم.

لشکری به لزوم ایجاد تنوع در منابع تأمین پروتئین دام و طیور
اشاره و اضافه کرد: میتوانیم از کنجاله کلزا، آفتابگردان و تخم

پنبه نیز در این حوزه استفاده کنیم تا با کمبود مواجه نشویم.

سرویس خبری: دام و طیور و آبزیان

منبع: مهر

مـدیرعامل شرکـت پشتیبـانی امـور

https://agrofoodnews.com/category/livestock-poultry/
https://agrofoodnews.com/%d9%85%d8%af%db%8c%d8%b1%d8%b9%d8%a7%d9%85%d9%84-%d8%b4%d8%b1%da%a9%d8%aa-%d9%be%d8%b4%d8%aa%db%8c%d8%a8%d8%a7%d9%86%db%8c-%d8%a7%d9%85%d9%88%d8%b1-%d8%af%d8%a7%d9%85-%da%a9%d8%b4%d9%88%d8%b1-%db%b2/


دام کشور: ۲۰ کشتی حامل نهاده
در حـال بـارگیری، تخلیـه و یـا

روی آب است

محسن سلامی اعلام کرد: ۲۰ کشتی حامل بیش از یک میلیون تن نهاده دام
و طیور داریم که بخشی از آن منتظر بارگیری و تخلیه و بخش دیگر

روی آب است.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از وزارت جهاد کشاورزی، محسن سلامی در سومین نشست قرارگاه جهاد
تبیین گفت: تکلیف شرکت پشتیبانی امور دام کشور، خرید و تامین ۳.۲
میلیون تن نهادههای دامی است، اما در سال گذشته ۵.۹ میلیون تن

حواله برای خرید این نهادهها صادر کردهایم.

وی خاطرنشان کرد: طی دو ماهه اخیر ۳.۵ میلیون تن نهاده و ۷۵۰
هزار تن دانه سویا توسط شرکت پشتیبانی امور دام خرید شده است.

سلامی ادامه داد: ما در راستای حمایت از تولید کننده، روزانه ۲۰
هزار تن نهاده از بندر امام خمینی (ره) برای کل کشور بارگیری
میکنیم و احتمالا تا دو روز آینده ۵ کشتی آزاد میشود و مقدار

بارگیری به ۴۰ هزار تن در روز خواهد رسید.

وی درباره ذخیرهسازی مرغ نیز اظهار داشت: اکنون ۷۰ هزار تن مرغ
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در سردخانه داریم و ۷۰ هزار تن دیگر هم براساس تکلیف، ذخیرهسازی
میکنیم.

مدیرعامل شرکت پشتیبانی امور دام کشور در عین حال، میزان خرید
مرغ مازاد را روزانه یک هزار تن توسط این شرکت عنوان کرد.

وی به شرایط سخت بازارهای جهانی غلات اشاره و تصریح کرد: با بروز
جنگ روسیه و اوکراین، یک خلا ۴۰ تا ۵۰ میلیون تنی در نهادهها در
دنیا بوجود آمده، ضمن آن که قیمتها نیز افزایش یافته و قیمت هر

تن ذرت از ۳۲۰ یورو به ۴۴۰ یورو رسیده است.

سلامی افزود: شوک ناشی از این جنگ موجب شده تمام درخواستها برای
نهادههای دام و طیور و دانههای روغنی به بازارهای دیگر از جمله

برزیل و آرژانتین منتقل شود.

وی ادامه داد: تامین غلات در بازارهای جهانی به قدری حساس شده که
امروزه جنگ غذا به جای جنگ آب مطرح شده است.

مدیرعامل شرکت پشتیبانی امور دام کشور اذعان داشت: نقش رسانهها
در تشریح بحرانها و شرایط کنونی در جهان در حوزه تامین غلات و
دانههای روغنی مهم است، زیرا وقتی یک تولید کننده متوجه شود که
با وجود شرایط سخت تامین نهاده در بازارهای جهانی و افزایش
قیمتها، دولت این نهادهها را وارد کشور میکند، آنگاه مراقب جیره

غذایی دام خود خواهد بود.

سرویس خبری: دام و طیور و آبزیان
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